

Title (en)

Activation device for a toy vehicle.

Title (de)

Betätigungsseinrichtung für ein Spielfahrzeug.

Title (fr)

Dispositif d'actionnement pour véhicule jouet.

Publication

**EP 0133965 A2 19850313 (DE)**

Application

**EP 84108909 A 19840727**

Priority

DE 3327666 A 19830730

Abstract (en)

The actuation device has an electrically actuatable drive device, a switch for switching the drive device on and off and a rotatable and displaceable actuation member for triggering the drive movement and setting the driving direction, in which case forward or reverse movement can be set by rotating said actuation member in the one or the other direction of rotation. The purpose of the invention is to improve the actuation device with a simple construction in such a way that a simple switch-over from one driving direction to another is possible. This is achieved in that the switch is a reversing switch (10) which has three switch positions and effects forward travel in one outer position, reverse travel in its other outer position and, in its central position, switches off the drive device, the actuation member (5, 6) having oblique surfaces (21) which are inclined in opposite directions to one another and which meet passing conductor elements (22, 23) when the actuation member is displaced into its central position. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Erfindung bezieht sich auf eine Betätigungsseinrichtung für ein Spielfahrzeug mit einer elektrisch ansteuerbaren Antriebseinrichtung, einem Schalter zum Ein- und Ausschalten der Antriebseinrichtung und einem drehbaren und verschiebbaren Betätigungsglied zum Auslösen der Fahrbewegung und Einstellen der Fahrtrichtung, wobei durch dessen Verdrehen in die eine oder andere Drehrichtung Vor- oder Rückwärtsfahrt einstellbar sind. Es ist der Zweck der Erfindung, die Betätigungsseinrichtung bei einfacher Bauart so zu verbessern, daß eine einfache Umschaltung von einer Fahrtrichtung in die andere möglich ist. Dies wird dadurch erreicht, daß der Schalter ein Umpolschalter (10) mit drei Schaltstellungen ist, der in seiner einen Außenstellung Vorwärtsfahrt bewirkt, der in seiner anderen Außenstellung Rückwärtsfahrt bewirkt und der in seiner Mittelstellung die Antriebseinrichtung abschaltet, wobei das Betätigungsglied (5, 6) einander entgegengesetzt geneigte Schrägländer (21) aufweist, die bei seiner Verschiebung auf seine Mittelstellung herbeiführende Leitelemente (22, 23) treffen.

IPC 1-7

**A63H 17/26; A63H 29/22**

IPC 8 full level

**A63H 17/26** (2006.01); **A63H 29/24** (2006.01)

CPC (source: EP)

**A63H 17/26** (2013.01); **A63H 29/24** (2013.01)

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0133965 A2 19850313; EP 0133965 A3 19860514**; DE 3327666 A1 19850214

DOCDB simple family (application)

**EP 84108909 A 19840727**; DE 3327666 A 19830730